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ZAPISNIK ZBORA ODSEKOV ZA VARSTVO GORSKE NARAVE  
 
Zbor odsekov za varstvo gorske narave (v nadaljevanju Zbor OVGN), je potekal v soboto, 18. 
marca 2023, ob 15:00. uri, v Kmečkem turizmu Pr'Krjan, Dobovica 6, Dole pri Litiji. 
 

 

Ad 1. Evidentiranje prisotnosti  

Evidentiranje prisotnosti je potekalo od 14:30 do 15:00. 

 

Ad 2.  Izvolitev organov Zbora odsekov VGN 
Uvodoma se je zavrtela planinska himna. Prisotne je pozdravil Marijan Denša, načelnik KVGN, potem 
pa je k besedi najprej povabil goste. 
 
Roman Ponebšek, podpredsednik PZS, je v govoru izpostavil, da imajo tudi planinske dejavnosti nek 
vpliv na okolje in naravo in je zato pomembno, da imajo društva v svojih aktivnostih vključeno 
varstvo gorske narave in da so varuhi in gorski stražarji pomemben člen delovanja društev. Dodal je 
še, da PZS letos praznuje 130 svojega delovanja in planinska organizacija vsa ta leta pomembno 
prispeva k oblikovanju nacionalne identitete. Pozval je, da naj bomo ponosni na planinsko zgodovino 
in sedanje delovanje in to tudi izrazimo ob priložnostih. Opozoril je še na skupno akcijo Peš iz dolin do 
višin in ob tem zaželel, da bo akcija uspešno zastavljena, da jo bomo poosebili in da bo na Dnevu 
planincev tudi že izdana informativna zloženka. Zahvalil se je vsem za trud v planinstvu in varovanju 
gorske narave in zaželel uspešen zbor.  
 
Jože Prah, vodja meddruštvenega odbora Zasavja, je izrazil veselje, da lahko MDO Zasavja gosti zbor, 
saj Zasavje skriva marsikatero zanimivost. Za določene vrednote v pokrajini se je potrebno potrudit, 
tudi v planinstvu. V naravi velja, da je edina stalnica, da se vse spreminja in tudi v planinski 
organizaciji so spremembe dobrodošle, z novimi idejami je tudi organizacija bolj kakovostnejša. V 
MDO Zasavja se bo obnovilo vse table, ki z železniških postaj usmerjajo na planinske poti. Dan 
slovenskih planincev bo zopet, kot že pred časi nazaj, dvodneven in je že sedaj povabil vse na 
dogodek. Pomembna je povezanost v in med organizacijami. Konkretno varuhi in stražarji se lahko 
obrnejo na revirne gozdarje ZGS, ki imajo kvalitetne podatke o stanju na terenu. Pozval je, da je EU 
sredstev veliko in poskušajmo jih skupaj pridobiti za naravovarstvene vsebine. 
 
Marijan Denša je predstavil predlog organov Zbora: 
Delovno predsedstvo: Vlasta Medvešek Crnkovič - PD Kum Trbovlje, predsednica; Tomaž Kumer – PD 
Vinska Gora, član;  Aleš Šintler – PD Trbovlje, član. 
Verifikacijska komisija: Urška Jerenec – PD Domžale, predsednica;  Nino Auer – PD Drava Maribor, 
član; Miloš Četrtič - PD Za Selško Soro Železniki, član. 
Zapisnikar: Dušan Prašnikar – strokovni sodelavec PZS. 
Overovatelja zapisnika: Sabina Francek Ivović – OPD Koper; Janko Kolar – PD Ribnica na Pohorju. 
 
SKLEP 1/2023: Zbor OVGN potrjuje delovne organe Zbora v predlagani sestavi. 
Sklep je bil soglasno sprejet. 
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Ad 3. Pregled in potrditev dnevnega reda 
Delovna predsednica Vlasta Medvešek Crnkovič je pozdravila prisotne in se zahvalila za zaupanje za 
vodenje Zbora. Predstavila je dnevni red Zbora: 
 
DNEVNI RED: 

 
1. Evidentiranje prisotnosti  
2. Izvolitev organov Zbora odsekov VGN 
3. Pregled in potrditev dnevnega reda 
4. Poročilo verifikacijske komisije 
5. Poročilo o delu KVGN in finančno poročilo KVGN za leto 2022 
6. Predstavitev predloga programa dela in finančnega načrta KVGN za leto 2023 in okvirnega 

programa dela za 2024 
7. Podelitev diplom dr. Angele Piskernik 
8. Razno 

Dodala je še, da so udeleženci po zboru vabljeni na ogled oglarske kope v Dolah. 

  

SKLEP 2/2023: Zbor OVGN potrjuje dnevni red Zbora odsekov VGN. 

Sklep je bil soglasno sprejet. 

 
Ad 4 Poročilo verifikacijske komisije 
Urška Jerenec, predsednica verifikacijske komisije, je prebrala poročilo komisije. Na osnovi 4. člena 
Pravilnika Komisije za varstvo gorske narave PZS ima glasovalno pravico po en predstavnik odseka za 
varstvo gorske narave planinskega društva. Verifikacijska komisija je ob 15. uri ugotovila, da je od 
skupno 113 glasov za odločanje na današnjem zasedanju navzočih 49 glasov ali 43 %. V skladu z 4. 
člena Pravilnika Komisije za varstvo gorske narave PZS je prisotnih več kot tretjina glasov za odločanje 
in zato Zbor odsekov za VGN PZS lahko začne z delom. 
Zbor odsekov za VGN PZS bo sklepčen, dokler bo prisotnih vsaj 22 glasov za odločanje.  
 
Ad 5 Poročilo o delu KVGN in finančno poročilo KVGN za leto 2022 
Marijan Denša je poročilo pričel z nagovorom, da je naše skupno poslanstvo varstvo gorske narave, 
namen pa je usklajevanje in pospeševanje planinske dejavnosti na področju varstva gorske narave. 
Pri opisu poročila je predstavil glavne poudarke objavljenega poročila KVGN za leto 2022.  
 
Sabina Francek Ivović, OPD Koper, je izrazila potrebo, da bi KVGN morala prejeti več sredstev s strani 
PZS za delovanje komisije. V primerjavi z ostalimi komisijami je KVGN izjemno finančno podhranjena. 
Pri izvedbah usposabljanj, kjer sodelujejo vrhunski predavatelji, jim lahko povrnemo zgolj minimalne 
stroške.  
Roman Ponebšek je podal strinjanje, da bi bilo potrebnih več sredstev, a da so na ravni PZS sredstva 
omejena. Več kot bo članstva, več bo možnosti za sredstva komisij. Nekatere komisije si sredstva 
pridobijo z lastno dejavnostjo ali preko razpisov.  
Bojan Oblak, PD Ljubljana Matica, je podal predlog, da bi finančna sredstva lahko pridobili iz naslova 
delovanja nevladnih organizacij, torej tudi za delovanje planinske organizacije, bodisi preko razpisov 
oz. preko direktnih ponudb vladi ali pristojnim državnim organov. 
Roman Ponebšek je podal mnenje, da je nevladna organizacija neodvisna od politike in načeloma 
tudi od vladnega financiranja. PZS je v zadnjem obdobju pridobila usmerjena sredstva za energetsko 
sanacijo planinskih koč in za planinske poti in PZS je proaktivna na tem področju. 
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Marijan Denša je dodal, da je sedaj čas za finančno podporo varstvu gorske narave, ki deluje za 
poslanstvo v najširšem družbenem interesu. 
Irena Mrak, PD Križe, je dodala, da PZS deluje v dveh mednarodnih komisijah, na območju Alp je to 
KONSAR, v kateri se soočajo s podobnimi problemi, predvsem množičnostjo. Ostali člani organizacije 
so navdušeni nad sistemom usposabljanja KVGN. V okviru svetovne organizacije UIAA se sestajajo 
spletno dva do trikrat letno.  
 
SKLEP 3/2023: Zbor odsekov VGN potrjuje Poročilo o delu KVGN za leto 2022 in se seznanja s 
finančnim poročilom KVGN za leto 2022. Dopolnitev poročila, da KVGN poda pisno pobudo na 
vodstvo PZS za višja finančna sredstva za delovanje komisije.  
 
Ad 6 Predstavitev predloga programa dela in finančnega načrta KVGN za leto 2023 in okvirnega 
programa dela za 2024 
Marijan Denša je v uvodu poudaril, da KVGN v letu 2023 program pripravi še jeseni in bo dovolj časa 
za usklajevanje tudi na meddruštveni ravni. Pri predstavitvi programa je izpostavil akcijo Peš iz dolin 
do višin. Poslanstvo KVGN je, ne da čistimo naravo, ampak, da z ozaveščanjem pridemo do stopnje, 
ko onesnaževanja v naravi več ne bo. Želi si, da bi na vsakem društvenem izletu vključili pet minut za 
varstvo narave. Pomembno je sodelovanje tako med društvi oz. meddruštvenimi odbori kot izvršnim 
odborom KVGN in odbori ter odseki. V nadaljevanju je predstavil glavne načrtovane dogodke oz. 
aktivnosti v okviru KVGN. Ob koncu je predstavil finančni plan KVGN za leto 2023. 
Na vprašanje, kdaj bo objavljen razpis za tečaj varuh gorske narave, je bil podan odgovor, da do 
konca naslednjega tedna. 
Uroš Čotar, PD Polzela, je podal mnenje, da so spletna predavanja zelo dobra sprejeta in bi bilo 
dobro nadaljevati z njimi. Dobro bi bilo, da bi bila predavanja objavljena.  
Dušan Prašnikar, strokovni sodelavec PZS, je dodal, da sta predavanji Tomaža Miheliča in Mateja 
Gabrovca objavljena na spletni strani PZS. 
Sabina Francek Ivović je dodala, da se strokovna predavanja snemajo in sicer to izvede gostitelj. Pri 
tečaju VGN se spletna predavanja ne snemajo. Pri tečaju za naziv varuh gorske narave se bo 
nadaljeval hibridni sistem, da so teoretična predavanja preko spleta in praktični del na terenu.  
Stanko Rakuša, Ormož, je pripomnil, da je na vzhodu Slovenije premalo sodelovanja, predvsem na 
področju naravovarstva. Marijan Denša je pojasnil, da komisija in odbori spodbujajo delovanje 
odsekov, a ne na silo, če ni povratnega odziva.  
 
SKLEP 4/2023: Zbor odsekov VGN potrjuje Program dela KVGN za leto 2023 ter okvirni program 
dela za leto 2024 in se seznanja s finančnim načrtom KVGN za leto 2023. Dodatno so člani zbora 
podali pobudo, da so strokovna spletna predavanja objavljena na spletni strani PZS.  
 
Ad 7 Podelitev diplom dr. Angele Piskernik 
Vlasta Medvešek Crnkovič je v uvodu pojasnila namen diplome dr. Angele Piskernik.  
Prejemnike je predstavila Sabina Francek Ivović, ki je vsakega prejemnika diplome tudi zaprosila za 
krajši komentar.  
Prejemniki diplome dr. Angele Piskernik za leto 2022 so: 

• Marija Lesjak – PD Vinska Gora,  

• Ivica Mravlje – PD Rašica,  

• Bojan Oblak – PD Ljubljana Matica, 

• Lojze Rupar – PD Lisca Sevnica. 
Diplomo in knjižno zahvalo sta podelila Roman Ponebšek in Marijan Denša. 
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Vlasta Medvešek Crnkovič se je prejemnikom ob koncu zahvalila za življenjsko delo in izrekla 
spodbudo za v naprej. Zibelka varovanja narave v Zasavju je varovanje encijana oz. Clusijevega svišča, 
katerega začetnik je letošnji prejemnik diplome, Alojz Rupar. Prisotne je povabila na srečanje varuhov 
29. aprila na Lovrenc, kjer bodo od blizu spoznali varovanje encijana.   
 
Ad 8 Razno 
Rastko Vrečko, MDO Podravje, je predstavil aktivnosti varstva narave na Pohorju. Društvo za naravo 
Pohorja se trudi, da bi Pohorje postalo regijski park. Začetne aktivnosti so predvsem zaradi finančnih 
nejasnosti obstale, a upa, da bo Uredba sprejeta do konca leta 2023. Obstajajo tudi iniciative proti 
postavitvi vetrnih elektrarn na Pohorju. Verjetno se delni postavitvi elektrarn ne bo možno izogniti, 
pomembno pa bo, da bodo skladno umeščene v prostor.  
Janez Senica, MDO Koroške, je povzel aktivnosti v zadnjem obdobju glede voženj z motornimi vozili v 
naravnem okolju na Pohorju. Kljub vsem peticijam država do sedaj ni aktivno odgovorila na to 
problematiko. Zadnji združeni poziv mnogih organizacij je bil poslan vladi v tednu pred tem zborom. 
Zahvalil se je, da se je tudi vodstvo PZS pridružilo pozivu.  
Marijan Denša je dodal, da se MDO Koroške in Podravja aktivno prizadevata za izboljšanje stanja na 
področju voženj v naravnem okolju. V seminarski nalogi je bilo ugotovljeno in predstavljeno, da so te 
vožnje dolgoročno ekonomsko škodljive za upravljavce prostora in ponudnike turističnih storitev.  
Bojan Oblak, je dodal, da so naravovarstveni problemi vsepovsod, na primer na Ljubljanskem 
območju s sečnjami v krajinskem parku in kanalizacijskim kanalom preko vodovarstvenega območja. 
Današnji čas je paradoksalen, saj se ni še nikoli toliko govorilo o naravovarstvu in sprejelo toliko 
zakonov na tem področju, a hkrati se narava še nikoli ni toliko uničevala, kot ravno v današnjem času. 
Zaželel je, da bi PZS postala največja naravovarstvena organizacija v Sloveniji.  
Vlasta Medvešek Crnkovič je povzela pobude zbora. Pomembno je, da smo kot varuhi aktivni, 
vztrajni in da se širše povezujemo. Že v dopoldanskem delu usposabljanja je bilo poudarjeno, da je 
povezovanje PZS in ZGS uspešno in naj se planinci, zlasti varuhi povezujemo z revirnimi gozdarji za 
skupne aktivnosti. Ideja Peš iz dolin do višin naj bo naše skupno vodilo, s katerim navdušujmo tudi 
druge. Ob koncu se je zahvalila vsem sodelujočim pri izvedbi licenčnega usposabljanja in zbora 
odsekov VGN, predvsem Jožetu Prahu, sponzorjem, vsem udeležencem obeh dogodkov in Marijanu 
Denši z ekipo za vso opravljeno delo.  
Jože Prah je čestital prejemnikom diplome dr. Angele Piskernik. Nato je podal navodila za dostop do 
oglarske kope, kot dodatne vsebinske točke po koncu zbora.   
 
 
Zbor se je zaključil ob 17:00. 
 
 
Zapisal: Dušan Prašnikar l.r.  

 

Overovatelja zapisnika:  

Sabina Francek Ivović l.r. Janko Kolar l.r. 

 

 

 

Priloge: 
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- Poročilo verifikacijske komisije 
- Poročilo o delu KVGN v letu 2022 
- Finančno poročilo za leto 2022 in finančni načrt KVGN za leto 2023 
- Program dela KVGN za leto 2023 
- Okvirni program dela za leto 2024 

 


